
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 24. april 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 746
Af ministerens svar på MOF alm. del - spørgsmål 505 angives bl.a. ”I tilfælde af et 
ulveangreb kan det påbydes, at dyrene i muligt omfang beskyttes mod rovdyr. Fødevare-
styrelsen vurderer, at § 47, stk. 1, ikke giver mulighed for at meddele påbud om, at der 
skal opsættes ulvesikkert hegn, idet der ikke er krav herom i gældende lovgivning”. Vil 
ministeren med udgangspunkt i et konkret og aktuelt eksempel, hvor et tredje ulveangreb 
på får indenfor 1 år førte til knap 30 lemlæstede eller dræbte får oplyse, hvornår ministe-
ren måtte anse det for ”nødvendigt”, at avleren beskytter sine husdyr mod ulveangreb, 
herunder hvad ministeren mener der skal til før, at ministeren vil tage muligheden for 
at meddele ”påbud om, at dyrene i muligt omfang beskyttes mod rovdyr” i anvendelse? 
Der henvises til indslag ”Mens får flås på jyske marker, kommer dansk ulvejagt et skridt 
nærmere”, TV2 Nyhederne, den 11. marts 2024.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marianne Bigum (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på marianne.bigum@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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